
Bestyrelsesmøde i Frederikshavn Roklub den 25. oktober 2023 
 
Deltagere 
Andrea Welzel 
Birgit Søndergaard 
Flemming Hansen 
Jens Brøgger Godtfredsen 
John Kristensen 
Ricki Sørensen 
 
Afbud: Torben Hylle 

 
Dagsorden 
 
Siden sidst 
 
Årets kaproning 
Der var ”dobbelt” så stor tilslutning til kaproningen, som sidste år. I år var der 2 fire`re - sidste år 2 to`ere. 
Bestyrelsen overvejer nye tiltag. 

 
Besøg fra Ægir 
Det planlagte besøg blev desværre aflyst. 
 
Tur til Hirsholmene 
Der var mange med på turen, der forløb planmæssigt. Der var dog enighed om at søge hjælp til sangkoret. 
På grund af renovering af boliger mv på øen, havde Naturstyrelsen besluttet, at overnatningen i år var gratis. 
Deltagerne donerede i stedet de indbetalte beløb til en meget bevæget kasserer. 
 
Løvfaldstur 
Der var god tilslutning til Løvfaldsturen i Hobro. 
 
Fejring af frivilligt klubarbejde 
Kommunen havde i oktober kaldt til fejring af det frivillige arbejde i klubberne. Det foregik i Det musiske Hus. 
Klubben var repræsenteret af Peter Emil Pedersen. 
 
Kommunens arrangement i Abildgårdhallen 
I oktober inviterede kommunen til kaffebord for kommunens 70 og 75 årige. John Kristensen repræsenterede 
klubben ved en stand. Måske giver det et par medlemmer. 
 
Standerstrygning 
Efter bestyrelsesmøde: 
Standerstrygningen var godt besøgt. Vi var lidt over 20 til spisning. 
Der blev uddelt sølvårer til Jens Brøgger og John Kristensen. 
 

 
Kommende arrangementer/ture mv. 
 
eRoning 
DFfR arrangerer noget eRoning games 2023.  
Der er en egenbetaling på knap 200 kr, så bestyrelsen vil ikke foretage sig noget i den anledning. 
 
Julefrokost 
Julefrokosten afholdes 02.12.2023. 



Nærmere udsendes. 
Nordjysk Ronetværk 
Klubben er vært for møde i ronetværket den 02.03.2024  
 
Kurser  
Der er på nuværende tidspunkt ikke tilrettelagt nogle instruktørkurser (klubtræner A) i Nordjylland. 
 
Bestyrelsen fastholder fortsat reglen om, at man skal være instruktør, før man kan komme på kursus som 
Langtursstyrmand. Idet det er klubben, der tildeler Langtursstyrmandsretten, er der ikke noget til hinder for, 
at man kan give en midlertidig Langtursstyrmandsret til en erfaren Korttursstyrmand i tilfælde af, at man i en 
given situation mangler en Langtursstyrmand. 
 
Førstehjælpskurser 
Klubben har på et tidspunkt lagt billet ind på at afholde et Førstehjælpskursus. 
DFfR har meddelt, at Trygfonden, der finansierer disse, ikke har uddelt midler af afholdelse af kurser. 
 
Roture 2024 
Der arbejdes på en tur til de svenske søer i maj måned. Der er reserveret 2 toère i maj.  Nærmere senere. 
 
Der arbejdes også på en tur til Berlin. Oprindelig tænkt til en gang i foråret, men dette ændres til 
sensommeren. 
 
Spørgsmålet er også, om der kan samles deltagere til to udenlandsture i samme rosæson. 
 
Forslag om tur på Ryå, Sæby mv. 
 
Foredrag mv. 
Der forventes afholdt et foredrag i løbet af vinteren. 

 
Andet 
   
HTX elevers PR projekt 
Klubben har været med i et projekt, hvor HTX elever har lavet forslag til foldere, hjemmeside, videoer mv til 
brug for klubben. 
 
Efter bestyrelsesmødet: 
Projektet blev præsenteret den 27. oktober. Eleverne har lavet et stort og godt stykke arbejde. 
 
Kommende lokalplan for Rønnerhavnen 
For godt et år siden præsenterede Rønnerhavnen planer om udvidelse af havnen. Nu er man kommet så 
langt, at der muligvis skal laves en ny Lokalplan og Rønnerhavnen har opfordret havnens foreninger til at 
komme med input. 
 
John Kristensen har indsendt klubbens forslag, der ikke har ændret sig siden første gang, projektet blev 
drøftet. Det er afgørende for roklubben, at arealet omkring vores bådebro ikke indskrænkes i forhold til i dag. 
 
Ændring af roreglement 
Der er vedtaget et par ændringer til vores roreglement. 
 
Det drejer sig om reglerne om at give besked til en person i land, når man tager på tur. 
Fremover skal man kun give besked til en person på land, hvis turen går til Hirsholmene, Sæby eller Aalbæk.  
Reglen om underretning i alle tilfælde, hvis turen varer 6 timer eller derover gælder dog fortsat. 
 
Der ændres lidt i punkt 8. Her erstattes ordet styrmanden til: Den der sætter bådholdene. 



Se medsendte ændring. 
 
Disciplin med roprotokol 
Der er gennem sæsonen flere gange sket det, at man undervejs har ændret målet for roturen. Man har f eks 
skrevet mod Strandby og så er man i stedet gået mod syd, idet vejret måske har været for hårdt. Man har 
også set, at der er skrevet Nordre mole og så har man fortsat til Søsportshavnen. 
 
Dette er en uskik og en ”dødssynd”. 
 
Formålet med at notere turen mål i roprotokollen er, at hvis der sker et eller andet, så skal man med sikkerhed 
kunne sige, hvor en ”forsvundet” båd befinder sig. Det kan ikke nytte noget, at et redningsmandskab leder 
nord for Rønnerhavnen, hvis de i stedet skulle lede syd for Rønnerhavnen eller man leder mellem 
Rønnerhavnen og nordre mole, men vitterlig skulle lede mellem Rønnerhavnen og Søsportshavnen. 
 
Bliver det nødvendigt at ændre turens mål, så SKAL der gives kontakt til en person i land eller lignende. 
 
Husk det har noget med sikkerhed at gøre. 
 
Genberegning af afstande 
Der er ytret ønske om at genberegne de afstande vi bruger, når vi noterer roede kilometer i roprotokollen. 
Der er efterhånden så mange ”trackere” mv på folks telefoner, der måler afstande, at det er en ren lyst. 
 
De afstande, der er anført ved roprotokollen, er udmålt meget nøjagtig på et søkort af kompetente 
medlemmer. 
 
Der var efter drøftelse i bestyrelsen stort flertal for at bevare de nuværende afstandsmålinger. 
 
Nedlukning af sommerhuset 
De sidste lejere har nu forladt sommerhuset og det vil blive lukket ned i begyndelsen af november måned. 
 
Spil til ophaling af både 
Der arbejdes stadig på etablering af et spil til ophaling af bådene. Det er dog temmelig dyrt og anskaffelse 
heraf er fuldstændig afhængig af, at vi får midler fra fonde. Der er søgt om midler og der forventes svar inden 
jul. 
 
Økonomi  
Økonomien er anstrengt, men kassereren mener, vi klarer skærene. Klubben mangler i den grad 
”arbejdskapital” og en lille kontingentstigning bliver desværre nok nødvendig. 
 
Robotplæneklipper 
Der har i år været meget vrøvl med vores plænerobot. Vi må nok se i øjnene, at der skal ske en udskiftning. 
Robotten er efterhånden 7 år gammel og det kan ikke betale sig at reparere på den. Udgiften til en ny beløber 
sig formentlig til 13 – 15 000 kr. 
 
Ændrede gebyrer på MobilePay 
MobilePay har ændret gebyrpolitik. Tidligere betalte vi 49 kr pr måned samt 0,75 kr pr transaktion. Dette er 
nu ændret til et gebyr på 0,99 pct pr indbetaling. Det bliver altså forholdsvis dyrere at modtage større beløb 
på MobilePay. 
Kassereren opfordrer derfor til, at kontingent mv overføres til klubbens konto i stedet for betales med 
MobilePay.  
 
Eventuelt  
Vores plankeværk er blevet ødelagt af stormen og skal udskiftes. John Kristensen har kontakt med flinke 
mennesker, der muligvis kan donere træ til et nyt. 



 
Vi vil nu påbegynde nedtagning af nogle SUP-board i bådehallen for at skabe bedre plads. 
 
Med hensyn til svømning vil vi efter jul se på, hvor mange der benytter sig af tilbuddet. Det koster os omkring 
2 500 kr årligt at bruge svømmehallen. Hvis der kun er 2-3 medlemmer, der benytter sig af svømmetilbuddet, 
vil en sådan udgift være uansvarligt, når vi henser til klubbens økonomi. 
 
Generalforsamling 
Næste års generalforsamling er fastlagt til 28.02.2024. 
 
 
Næste møde: 24.01.2024, kl. 19.00 


